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§ 1 
Mötet öppnas  
Ordföranden förklarar sammanträdet öppnat. 
 

Sida 2 (9)



Kommunstyrelsens råd för Agenda 2030 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-10-24 

§ 2 
Närvaro  
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras. 
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§ 3 
Val av justerare och tid för justering  
Protokollet justeras av ordföranden Parasto Nosrati och Felicia 
Schartner Giertta. Protokollet justeras den 31 oktober 2024. 
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§ 4 
Mål 1 i miljöprogrammet inklusive omställningsområde 1 
i klimathandlingsplanen samt om det nationella arbetet 
med Agenda 2030  
Annika Jacobsson, Klimatgeneral, och Björn Hugosson, Klimatchef 
SLK, föredrar om Mål 1 i miljöprogrammet samt 
omställningsområde 1 i klimathandlingsplanen 
  

Rådets yttrande 
Rådet ställer frågor samt diskuterar och reflekterar kring på förhand 
utskickad fråga om hur delaktigheten bland medborgarna kan 
utvecklas. Rådet lyfter bland annat följande punkter: 
  

 Medborgarförslag är ett bra verktyg för att skapa delaktighet 
hos medborgare. Rådet anser att staden behöver utveckla 
nya sätt att lämna medborgarförslag för att förenkla och 
möjliggöra för fler medborgare att bli mer delaktiga i 
stadens klimatomställning. 

  
 Fler bostadsrättsföreningar och privata hyresvärdar bör 

bättre involveras i och redovisa hur de arbetar med 
klimatomställningen. Detta både för att medvetandegöra 
medborgarna om bostadsrättsföreningars och privata 
hyresvärdars arbete med klimatomställningen och för att 
möjliggöra för medborgarnas delaktighet i arbetet. 

  
 Det finns ett behov av att öka kunskapen om klimat och 

hållbarhet i grund- och gymnasieskolan för att öka 
kunskapen och delaktigheten bland barn och ungdomar i 
omställningsarbetet. Exempelvis har alla skolor en 
framtidsdag som skulle kunna omvandlas till en "hållbar 
framtidsdag" på gymnasiet för att komma igång med 
hållbarhetsprojekt. Andra förslag är exempelvis prao på 
hållbara arbetsplatser eller dylikt. 

  
 Det behövs en webbaserad plattform som informerar 

medborgare om stadens samlade arbete inom klimat och 
hållbarhet, ger medborgare möjlighet att inkomma med 
synpunkter på stadens klimatarbete, delar information om 
hållbarhet och klimatomställning till skolor och blir en 
samlingsplats för olika öppna seminarier och konferenser 
om klimat och hållbarhet i staden som medborgarna kan 
delta vid. 
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 För att en ökad återvinning (cirkulär ekonomi) skall bli 

hållbar är det viktigt att det genomförs med goda 
arbetsförhållanden. Det finns ett utvecklingsbehov bland 
annat vad gäller arbetares förhöjda exponering för skadliga 
metaller, dammpartiklar och andra skadliga luftburna ämnen 
när återvinning sker. En dialog med branschen och med 
företrädare för arbetsmarknadens parter kring utmaningar 
och möjligheter kan underlätta detta. 

  
 Delaktighet vad gäller förändringar i närmiljön är särskilt 

viktig i områden som är socioekonomiskt utsatta. Dessa 
områden har ofta i relation till mer attraktiva områden färre 
kultur-, natur- och rekreationsvärden som begränsar 
exploatering, samt ofta också en svagare representation i 
beslutsprocesser och debatt. Det är därför ur ett 
rättviseperspektiv angeläget att när en större lokalisering är 
aktuell bör även de boende i dessa områden involveras i en 
diskussion som klarlägger eventuellt förbisedda negativa 
effekter på området, men också undersöker vilka möjligheter 
det finns att med ett bredare perspektiv gynna lokalsamhället 
vid sådana satsningar. 
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§ 5 
Remiss Klimathandlingsplan  
Remisstid den 25 oktober 2024 
  
Rådet diskuterar det förslag till svar på remissen om 
Klimathandlingsplan, som Magnus Breitzholtz och Fedra Vanhuyse 
har tagit fram och som delgets rådet inför mötet. 
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§ 6 
Mötestider för vår och höst 2025  

Beslut  
Mötestider för vår och höst 2025 fastställs enligt följande. 

  
Vår 
23 januari 
20 februari 
27 mars 
24 april 
22 maj 
  
Höst 
18 september 
16 oktober 
20 november 
11 december 
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§ 7 
Övriga frågor  
Inga övriga frågor. 
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